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Sport

▶  Pokračování z minulého vydání PN

Triatlon se od „masovky“ začal 
koncem osmdesátých let přesouvat 
směrem k výkonnostnímu sportu. 
10. prosince 1987 se povedlo koneč-
ně tento „kapitalistický“ sport po 
dlouhých peripetiích začlenit pod 
ČSTV a získat tak tehdy potřebnou 
legitimizaci. 20. října 1990 se sešla 
v  Praze první ustanovující konfe-
rence a vznikla Česká a Slovenská 
triatlonová federace. Do té doby již 
triatlon prošel určitým vývojem, 
s cílem směřovat na olympijské hry. 
Klasický Ironman zůstal zachován, 
ale požadavkům zařazení na olym-
piádu se blížily kratší formáty tratí. 
První ofi ciální federální mistrovství 
na těchto tratích, tedy 1,5 km plavání, 
40 km na kole a 10 km běhu, se konalo 
ve Slovenském Senci v roce 1991.

Poděbradské kořeny
Je zajímavé, jak historii, v tomto případě 
Poděbradského triatlonu, ovlivňují 
náhody. Poděbradská skupinka 
nadšenců pro tento mladý sport 
totiž zcela nečekaně uspěla se svým 
konceptem pojetí MČR před v tehdejší 
době renomovanějšími pořadateli. Bez 
toho by asi triatlon v Poděbradech 
nikdy nebyl. Čím pořadatelé zaujali? 
Pravděpodobně vedle atraktivity 
Poděbrad jako místa, rozhodlo i něco, 
co moc triatlonový svět a naše krajiny 
vůbec neznaly. Absolvování výrazné 
části triatlonu v centru města. Do té 
doby se triatlon odehrával při nejlepším 
na jejich perifériích. V každém případě 
to tehdy byl od ČSTF mimořádně 
odvážný krok. Ale v jejím čele seděl 
osvícený muž, Pavel Kořán, který se 
takovýchto kroků nebál a rád dával 
lidem možnost ukázat, co dovedou. 

Poděbradský triatlon a jeho pořada-
telé se chopili příležitosti a od té doby 
jsou Poděbrady ve světě českého sportu 
spojeny nejen s chůzí, ale i s triatlonem. 
Poděbradský triatlon se stal v prvních 
devatenácti ročnících pravidelnou 
součástí Českého poháru v triatlonu. 
Třikrát se stal zároveň pořadatelem 
Závodu olympijských nadějí, tedy 
mezinárodního závodu pro mládež, 
hlavně ze zemí Visegradské čtyřky, ale 
i jiných. Celkem šestkrát byl závodem 
mistrovským. Mnohokrát jej využili 
i akademici k určení vysokoškolského 
mistra. V  Poděbradech startovali 
všichni čeští reprezentanti nedávné 
minulosti i  současnosti a  všichni 
triatlonoví olympionici.

Pokračování příště

Adame, jak se vám 
v Poděbradech na Silvestra 
běželo?
Jak kolonáda, tak město Poděbrady 
mě nadchly, počasí v  den závodu 
bylo chladné, ale slunečné, no prostě 
nádherný silvestrovský den. Trať mi 
vyhovovala, protože nebyla kopcovitá 
ani bahnitá, jen trochu namrzlá, takže 
se mi podařilo jednou na obrátce 
pěkně upadnout.

Vzhledem k Silvestru pro 
vás vítězství v Poděbradech 

muselo být druhým vítaným 
důvodem k novoroční 
oslavě…
To ano, ale je mi líto, že vám nemohu 
sdělit nějakou pikantní historku ze 
silvestrovské noci, protože jsem byl 
natolik unavený z  poděbradského 
běhu, že jsem hned po půlnočním 
přípitku usnul (smích).

Jaké jsou vaše největší 
dosavadní sportovní 
úspěchy?
Můj absolutně nejlepší sportovní 
úspěch bylo 13. místo na mistrovství 
světa juniorů v americkém Eugene 
v roce 2014. Měl jsem obrovské štěstí, 

že se šampionát konal právě v Eugene – 
americké kolébce atletiky a místě, kde 
žil, trénoval a bohužel i zemřel můj idol 
Steve Prefontaine. Po závodě jsem šel 
položit na jeho hrob svoje startovní 
číslo.

Máte vytyčený nějaký cíl, který 
byste si v atletickém světě rád 
splnil?
Jelikož jsem už kategorií muž, tak 
dostat se na velkou akci typu MS nebo 
ME vyžaduje profesionální přípravu 

a je těžké skloubit trénink se studiem 
na vysoké škole. Mým snem jsou samo-
zřejmě olympijské hry, ale ty letos asi 
nestihnu (úsměv).

Zato do Poděbrad byste se 
letos vrátit mohl, co říkáte?
Jestli se Silvestrovský běh 
v Poděbradech bude konat, tak určitě 
rád přijedu!

V mrazivém počasí se ráno zaregist-
rovalo celkem 110 běžců všech věko-
vých generací, přičemž polovina byla 
dětí (na snímku). Na startu nechyběli 
nejmenší kluci a holky ani běžci, kteří 
se atletice věnují pravidelně.  

Soutěžilo se podle věku na 
tratích 100, 300, 500, 1 000, 1 600 
a  5  000  metrů. Hlavní kategorii 
OPEN na 5 000 m ovládl Adam Zenkl 
z Olympu Praha. V kategorii žen 
byla nejrychlejší Renata Vocásková 
z Pískové Lhoty. Poděkování patří 
těmto partnerům akce: město 
Poděbrady, Městská realitní, a. s., 

Crystal Bohemia, a. s., Polabské 
mlékárny, a. s., Tesco Poděbrady, 
EKKL, a. s., Kroměříž, Eurogreen, 
a. s., Jiřetín pod Jedlovou, Agentura 
R itual Poděbrady, Pekařství 
Martínek a Lázně Poděbrady, a. s.

Vítězové závodů
Dívky r. 2010 a mladší 
Kubátová Karolína 
Chlapci r. 2010 a mladší 
Obadal Michal 
Dívky r. 2007–2009 
Heřmanová Lucie 
Chlapci r. 2007–2009 
Foltýn Jan 
Dívky r. 2004–2006  
Foltýnová Anna 
Chlapci r. 2004–2006 
Šimek Alexandr 
Dívky r. 2002–2003  

Durdová Michaela 
Chlapci r. 2002–2003  
Kužela Augustin 
Chlapci r. 2000–2001
Brych Jiří 
Ženy r. 1979 a starší 
Jiroudková Markéta 
Muži r. 1954 a starší 
Doležal Jan
Muži r. 1965–1974  
Paroulek Jaroslav
OPEN Ženy 
Vocásková Renata 
OPEN Muži
Zenkl Adam 

Sportovní k lub MM A PDY 
a Fighters promotion pořádají po 
třech letech další divácky úspěšný 
turnaj Cage Fight. Ten se bude opět 
konat v hale BIOS v neděli 31. ledna 
od 18 hodin.

V oktagonu novodobých gladiá-
torů tohoto komplexního bojového 
sportu se představí i nejúspěšnější 
svěřenec MM A PDY Miloš 
Petrášek. Vycházející hvězda 
českého MMA se může pochlubit 

šesti výhrami v řadě a na další si 
brousí zuby právě v Poděbradech. 

Na galavečeru se představí 
zápasníci především z Poděbrad, 
Kolína, Nymburka a  Prahy. 
Vstupenky je možné objednávat 
na www.fighters-promotion.cz. 
Pořadatelé již mají kapacitu haly 
z poloviny obsazenou, takže s koupí 
vstupenky určitě neváhejte. 

(aku)

Triatlon a Poděbrady: spojení, 
které slaví čtvrtstoletí

Vítěz Adam Zenkl: po novoročním 
přípitku jsem únavou usnul

Silvestrovský 
běh přitáhl na 
kolonádu přes 
sto sportovců

Gladiátoři MMA opět 
rozbouří „Biosku“

Text: Jaroslav Formánek

Text: (aku) | Foto: (mol)

Text:  David Kubát, Poděbradská 
sportovní, a. s.

Foto: (mol)

V květnu 2016 se uskuteční 
již 25. ročník tradičního 
Poděbradského triatlonu. 
Oslava těchto kulatin bude 
mít letos slavnostní nádech 
i bohatý doprovodný 
program. V seriálu PN 
nahlédneme do historie 
tohoto unikátního závodu, 
a také do dějin sportu, 
ve kterém se snoubí 
hned trojice atletických 
dovedností.

Na hlavní závod Silvestrovského běhu zavítal i účastník 
atletického světového šampionátu juniorů Adam Zenkl. 
Dvacetiletý člen Olympu Praha se s pětikilometrovou 
štrekou vypořádal ve velmi kvalitním čase 16 minut 
a 27 sekund a o „parník“ porazil druhého v pořadí Pavla 
Kubričana (oba na snímku).

Poděbradská 
sportovní, s. r. o., ve 
spolupráci s městem 
Poděbrady uspořádala 
poslední den v roce 
1. ročník Silvestrovského 
běhu, který se uskutečnil 
na lázeňské kolonádě. 

TJ LTC Poděbrady pořádá:
23.–25. 1. 2016   
Celostátní turnaj kategorie 
C – mladší žákyně

30. 1.–1. 2. 2016   
Celostátní turnaj kategorie 
C – starší žákyně

Zástupci celkem šesti krajů České 
republiky byli rozděleni do jedenácti 
skupin podle věku. Z  věkového 
rozmezí 4–18 let byly nejpočetněji 
zastoupeny nejmladší kategorie (na 
snímku), přičemž titulem nejmladší 
účastnice se může „pyšnit“ teprve 
čtyřletá Nora Vodvářková, pro kterou 
to byla její závodní premiéra. 

Krasobruslařské mládí předvádělo 
za mohutné podpory všech diváků 
skvělé výkony. I  přes to, že jejich 
vystoupení nebyla klasickým příkla-
dem krasobruslení, jak ho známe, 
avšak „přehlídkou“ závodních prvků, 
rozhodně zaslouží obdiv a uznání. 
Starší závodnice už předváděly plno-
hodnotné soutěžní sestavy za hudební-
ho doprovodu. Kuriózní situace nasta-
la hned při zahajovacím vystoupení 
nejstarší krasobruslařky celého závodu 
sedmnáctileté Anny Mikolandové 

startující za domácí oddíl. Během její 
jízdy vypadly pojistky a sestavu musela 
dokončovat bez hudby. „Byl to pro mě 
veliký šok, když přestala hrát hudba. 
Bruslit v hrobovém tichu nebylo nic 
příjemného,“ uvedla hlavní aktérka. „Je 

mi líto, že se tato nehoda stala zrovna 
na domácím závodě, ale takové věci se 
stávají i ve vyšších soutěžích a pokud 
se s něčím podobným ještě setkám, 
už se nenechám tak rozhodit,“ dodala 
s nadhledem. 

Zasloužená odměna
K  vysoké úrovni akce přispělo 
velkým dílem i 23 partnerů závodu. 
„Jelikož se jedná teprve o druhý 
ročník, taková podpora partnerů 
je úžasná a tímto jim všem velmi 
děkujeme,“ vyjádřila své nadšení 
předsedkyně poděbradského klubu 
Dagmar Mikolandová. Pro všechny 
soutěžící bylo připraveno nesčet-
né množství odměn. Mimo tria 
nejlepších, která kromě dalších cen 
obdržela skleněné medaile vyro-
bené společností Czech Crystal 
Lion, bylo speciálně oceněno 
i neblaze proslulé „bramborové“ 
4. místo, a to dárkovou taškou od 
fi rmy Raben. Zoufat nemuseli ani 
ti, jež obsadili poslední příčky. Jim 
byla fi rmou Boomies věnována 
džínová hračka zvířátko Bůmík 
vybavené  pro tuto příležitost 
příznačně  bruslemi. V  součtu 
bylo rozdáno 11 sad medailí a při 
vyhlašování kategorie Cvrček C2 
starší se na stupínek pro třetí místo 
musely vtěsnat dokonce dvě dívky. 

I když se v názvu závodu objevuje 
slovní spojení „ledové srdce“, srdce 
přítomných musela během akce 
z krásy tohoto sportu nepochybně 
roztát.  

Umístění zástupců 
poděbradského oddílu:

Přípravka 1
4. Ondráčková Amálie
5. Janáčová Sára
8. Lisina Sofi a
9. Kubelková Marie
11. Vokounová Kristýna
12. Vodvářková Nora
13. Menclová Beáta

Přípravka 2
8. Kristová Anna
14. Švaříčková Eva
17. Vachtová Amálie
19. Havelková Liliana
21. Šimůnková Dorota
22. Bartošová Barbora

Přípravka 3
2. Havlíčková Marie
7. Fialová Monika

9. Havlíčková Anna
10. Mencl Filip
12. Váňová Tereza
13. Růžičková Anna
14. Růžičková Lucie

Cvrček C1
6. Malevičová Tereza
8. Vodvářková Nela

Benjamín B1 – červená
6. Syrůčková Anita
11. Trhlíková Natálie

Benjamín B1 – modrá
7. Knotnerová Daniela

Benjamín B2
3. Maníková Michaela
9. Rubášová Adéla
13. Křivská Tereza

Kadet A1
2. Dvořáková Adéla
5. Březnová Michaela
9. Cvrčková Kateřina

Kadet A2
2. Kubelková Anna
3. Mikolandová Anna

V pořadí již druhý ročník krasobruslařského závodu nesoucího název Poděbradské 
ledové srdce přilákal na místní zimní stadion v sobotu 9. ledna bezmála 150 soutěžících. 

Když ledová srdce v Poděbradech tají…

Text a foto: Anna Hrabětová


